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Zápis z jednání Etické komise Vysoké školy ekonomické v Praze (dále také „EK VŠE 

v Praze“, „EK VŠE“ nebo „Komise“) 

Pořadové číslo: 15 Rok: 2022 Předsedkyně: Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. 

Datum, čas a místo:  4. listopadu 2022, 13:00 – 15:00, prezenčně na RB 438 a online 

(MS Teams). 

 

Účastníci – členové EK VŠE v Praze: 

• Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. (FMV, Katedra podnikového a evropského práva) – 

přítomna prezenčně; 

• PhDr. Věra Radváková, Ph.D. (FIS, Katedra systémové analýzy) – přítomna 

prezenčně; 

• Ing. et Ing. Lucie Sára Závodná, Ph.D. (Jindřichův Hradec, Katedra managementu) 

– přítomna online; 

• doc. Ing. Karel Brůna, Ph.D. (FFU, Katedra měnové teorie a politiky) – přítomen 

prezenčně; 

• Mgr. Dušan Kučera, Ph.D., MBA (FPH, Katedra managementu) – přítomen 

prezenčně; 

• Ing. Tomáš Moric (FMV, zástupce studentů) – přítomen prezenčně; 

• prof. Ing. Václav Řepa, CSc. (FIS, Katedra informačních technologií) – přítomen 

online; 

• doc. Mgr. Andrej Tóth, Ph.D. (kancléř, rektorát VŠE) – přítomen prezenčně; 

• JUDr. Jan Vondráček (NF, Katedra práva) – přítomen prezenčně. 

 

Předsedkyně EK VŠE v Praze přivítala přítomné členy, poděkovala za jejich účast a omluvila 

se za komplikace technického rázu, které začátek jednání zpozdily. Na jednání byli přítomni 

všichni členové Komise. Úvodem krátce vysvětlila, proč byla Komise k jednání svolána a 

představila agendu spočívající ve dvou níže uvedených bodech. 
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V rámci diskuzí o Odlišném stanovisku pana doktora Vondráčka ze dne 3. 11. 2022 

vycházeli členové Komise dle dohody z jeho elektronické verze. 

Členové Komise si dále v rychlosti odsouhlasili další pravidla týkající se jejich dnešního 

jednání: 

1. Schůzka nebude nahrávána; 

2. Ze schůzky bude pořízen velmi stručný zápis, který vyhotoví předsedkyně Komise a zašle jej 

v přiměřené lhůtě ostatním členům Komise k připomínkám (předsedkyně v tomto bodě 

upozornila na svoji nadcházející dovolenou ve dnech 10. – 22. října 2022). 

3. Po otevření diskuze následuje vždy max. desetiminutový prostor pro vyjádření jednotlivých 

členů Komise. 

 

Pan kancléř připomněl, že o usnesení se hlasuje aklamací. 

 

Další diskuzní témata nebyla navržena. 

 

Bod 1:  Diskuze o Odlišném stanovisku pana doktora Vondráčka ze dne 3. 11. 2022 

Diskuze:  Předsedkyně Komise ve stručnosti shrnula předchozí milníky v diskutované 

záležitosti (veřejná vystoupení doc. M. Š., děkana Národohospodářské fakulty VŠE 

v Praze, na demonstracích iniciativy Česká republika na 1. místě v měsících září a 

říjen 2022 – a následná reakce EK VŠE v Praze formou „vyjádření členů Komise“): 

(a) veřejná diskuze, (b) souborné stanoviska rektora VŠE v Praze, P. D., ze dne 29. 

9. 2022 (zde), (c) vyjádření členů EK VŠE v Praze ze dne 21. 10. 2022 (zde). Po 

zveřejnění výše citovaného vyjádření obdrželi členové Komise disentní stanovisko 

dr. Vondráčka, které bylo dále diskutováno. 

 

https://www.vse.cz/tiskove-zpravy/vyjadreni-rektora-vysoke-skoly-ekonomicke-petra-dvoraka-vuci-verejnym-vystoupenim-dekana-miroslava-sevcika/
https://www.vse.cz/informace-o-vse/informace-a-predpisy/eticky-kodex/eticka-komise/
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V rámci diskuze jednotliví členové Komise (dr. Andreisová, dr. Radváková, dr. 

Závodná, doc. Brůna, dr. Kučera, Ing. Moric, prof. Řepa, doc. Tóth) připomněli a 

okomentovali své postoje a potvrdili, že postup a obecnou reakci Komise považují 

za správné. Bylo též zdůrazněno, že Komise neřešila obsah vyjádření pana děkana 

M. Š. Členové Komise se následně jednotlivě vyjádřili ke stanovisku pana doktora 

Vondráčka. 

 

Závěr:   Komise vzala disentní stanovisko dr. Vondráčka na vědomí.  

 

Bod 2:  Diskuze členů Komise nad jejím posláním (a tedy i možnostech budoucí 

spolupráce) 

Diskuze: Předsedkyně Komise vysvětlila, co tomuto diskuznímu bodu předcházelo, a 

otevřela diskuzi o obecném poslání Etické komise VŠE v Praze. Dr. Kučera 

zahájil diskuzi ohlédnutím ke zrodu Komise – vysvětlil proč, za jakých 

okolností a s jakou vizí byla Etická komise VŠE v Praze v minulosti zakládána. 

V rámci další diskuze se členové Komise shodli, že současný Jednací řád 

(zde) nedává příliš prostoru k aktivní (spolu)práci mimo jednání o 

konkrétních podnětech a měl by být tedy upraven (tak, aby měli členové 

Komise jasně vymezený prostor pro řešení řady praktických etických otázek, 

se kterými se na naší akademické půdě běžně potkáváme).  

Závěr:  Předsedkyně přislíbila, že tento bod bude v detailu projednán na dalším 

setkání Komise – přibližně v únoru 2023 (a v mezičase projednán 

s rektorem VŠE). Dr. Vondráček závěrem přislíbil pomoc v podobě právního 

zastřešení případných úprav Jednacího řádu. 

Zapsala: Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. (znění tohoto zápisu bylo řádně schváleno členy 

Komise) 

https://www.vse.cz/informace-o-vse/informace-a-predpisy/eticky-kodex/jednaci-rad-eticke-komise-vysoke-skoly-ekonomicke-v-praze/

